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Přítomni: 

MUDr. Pavel Bém; Mgr. Michala Hánová; Daniel Dárek; MUDr. Petr 

Popov, MHA; PhDr. Ivan Douda; Mgr. Matěj Štěpánek; Mgr. Ondřej 

Počarovský; MUDr. Hana Karbanová; MgA. Kamila Matějková; 

Mgr. Radka Vetešníková; Mgr. Lenka Vedralová; Ing. Alena 

Havelková; Ing., JUDr. Jaromír Badin, MBA. Ing., Bc., Vladislav 

Mikuljak (tajemník). 

Omluveni: 
PaedDr. Martina Richterová-Těmínová; PaedDr. Petr Přecechtěl; 

Robert Veverka; Mgr. Martina Zikmundová. 

Věc: Zápis z jednání Protidrogové Komise Rady HMP 

Zapsal: 
Ing. Bc. Vladislav 

Mikuljak 

Počet 

listů/stran: 2/4  
 Datum: 

26. 6. 2024 

13:00 – 14:40 

 

Jednání Protidrogové Komise Rady HMP (dále jen „Komise“) zahájil v 13:00 hod. 

předseda Komise MUDr. Pavel Bém. Přítomno bylo 13 členů Komise. Komise byla 

usnášeníschopná. Přítomni nebyli žádní hosté. 

 

1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

2. Program adiktologických služeb pro rok 2025 

3. Různé 

Hlasování v 13:06 hod. 

pro 10 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila program jednání. 

Ověřovatelem zápisu byl navržen Daniel Dárek. Nikdo z přítomných neměl námitky. 

 

Hlasování v 13:08 hod. 

pro 10 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila Daniela Dárka ověřovatelem zápisu. 

 

V průběhu jednání přicházejí ve 13:20 hod. PhDr. Ivan Douda, Mgr. Radka Vetešníková 

a MUDr. Petr Popov. 
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2) Program adiktologických služeb pro rok 2025 

Protidrogový koordinátor Daniel Dárek v úvodu jednání představil Komisi dosavadní 

postup úprav a důvody, které vedly k revizím návrhu Programu adiktologických služeb 

pro rok 2025 zaslaného členům Komise před jejím jednáním. Zejména se jedná o mnohé 

již zastaralé či neaktuální formulace a potřebu nastavit vyhlašování víceletého 

financování vždy jednou za 4 roky, dále otázka způsobu zohlednění priorit HMP, otázka 

nadregionálních a celostátních služeb a o potřebu eliminace rizik spojených s náhlým 

meziročním navýšením požadavku.  Následně představil jednotlivé konkrétní změny 

v návrhu Programu adiktologických služeb pro rok 2025.  

 

Po představení návrhu předseda Komise MUDr. Pavel Bém otevřel diskusi, ve které byla 

projednávána role Komise v rámci schvalování návrhů podpory a limity tohoto postupu 

a to jak z hlediska transparentnosti, tak z hlediska zmocnění Komise v tomto procesu a 

případné další modely zajištění procesu hodnocení např. prostřednictvím specifické 

hodnotící pracovní skupiny Komise. Členové Komise při tom sdíleli své zkušenosti 

z dalších dotačních řízení, na kterých se přímo podílí či je spravují, diskutována byla 

také varianta vytvoření specifické grantové komise pro Program adiktologických služeb.  

 

Následně člen Komise Mgr. Ondřej Počarovský navrhl doladit sporné body návrhu 

Programu adiktologických služeb 2025, zejména návrhy externích odborníků, které 

nebyly zcela zapracovány. Protidrogový koordinátor Daniel Dárek na zmíněný návrh 

reagoval pozitivně, ale poukázal časovou a procesní problematiku, jenž může navýšit 

tlak pro všechny zúčastněné stany a zkomplikovat proces včasného vyhlášení programu. 

Předseda Komise v diskusi dále akcentoval garanci kvality potvrzené certifikačními 

standardy a otevřel otázku možnosti zohlednění rozdílné úrovně efektivity jednotlivých 

služeb a sledování kritérií efektivity. Zdůraznil také nutnost zachovat legalitu a 

legitimitu postupu, ale zároveň nerezignovat na odstraňování zjevných chyb v nastavení 

Programu adiktologických služeb 2025.  

 

Diskutována byla také kmenová síť služeb, bez kterých se Praha neobejde, jako základní 

vodítko pro vstup do víceletého financování a složitost debaty nad kritérii exaktního 



 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

 

Zápis z jednání 

 

3 

 

výčtu kmenové sítě. Komise se dále shodla, že k návrhu Programu adiktologických 

služeb pro rok 2025 dále bude probíhat diskuse, na základě zaslaných připomínek. Ve 

formální podobě bude vytvořena další verze návrhu, která bude zaslána Komisi 

k hlasování per rollam. Připomínky budou obsahovat návrh na změnu a relevantní 

odůvodnění, pokud nebudou vypořádány v individuálních konzultacích, bude materiál 

pro hlasování Komise obsahovat také důvodovou zprávu včetně vypořádání připomínek. 

Připomínky budou zaslány na emailovou adresu protidrogového koordinátora a v kopii 

na adresu předsedy Komise v termínu do 18. července 2024. Nejpozději v polovině 

srpna pak bude materiál zaslán Komisi pro per rollam hlasování a následně do vnitřního 

připomínkového řízení HMP. Debatu k tomuto bodu doplnil MUDr. Douda, který 

upozornil na extrémní náročnost vyhodnocování efektivity a protidrogový koordinátor, 

který seznámil Komisi s kalkulací potřebného disponibilního objemu finančních 

prostředků Programu adiktologických služeb pro rok 2025, vypočtenou na základě 

interních pravidel HMP pro přípravu rozpočtu. 

 

3) Různé 

MUDr. Pavel Bém zmínil odchod národního protidrogového koordinátora z funkce a 

riziko ztráty akceschopnosti a spíše administrativní budoucí role sekretariátu RVKPP. 

Zmínil také problematiku nezabezpečení Akčního plánu Národní strategie 

odpovídajícím rozpočtem. Členové Komise si také symbolicky připomenuli 

Mezinárodní den proti zneužívání drog a nezákonnému obchodování s nimi. 

Protidrogový koordinátor členy Komise také informoval, že dokument „Destigmatizace 

užívání psychoaktivních látek a adiktologických služeb“ vytvořený pro potřeby HMP 

obdržel Čestné uznání Ceny Jaroslava Skály.  

 

Ivan Douda poděkoval MHMP za projevenou pomoc a vstřícnost při jednání 

s organizací Drop In, o. p. s., a informoval Komisi o stavu rekonstrukce areálu v ulici 

Těšíkova s prosbou ke Komisi a MHMP o projednání problematiku platby nájemného 

v situaci, kdy organizace nemůže využívat tyto prostory po dobu rekonstrukce. 
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Další jednání Protidrogové Komise Rady HMP se uskuteční dne 25. 9. 2024 

od 13:00 hod. v místnosti číslo 349 v budově Nové radnice, Mariánské náměstí 2. 

V 14:40 hod. ukončil předseda Komise MUDr. Pavel Bém jednání. 

 

 

Zapsal: 

 

 

…………………………………….. 

Ing. Bc. Vladislav Mikuljak 

 

 

 

Ověřil: 

 

 

…………………………………….. 

Daniel Dárek 

 

 

 

Předseda Komise: 

 

 

…………………………………… 

MUDr. Pavel Bém 


